

SU/Jaakko Aho

22.10.2025

Sosiaali- ja terveysministeriö

kirjaamo.stm@gov.fi

Asianumero VN/30940/2025

Sosiaali- ja terveysministeriön lausuntopyyntö työeläkeyhtiöiden hakemista muutoksista työntekijän eläkelain mukaisen eläkevakuutuksen vuoden 2026 vakuutusmaksua koskeviin laskuperusteisiin

Työeläkeyhtiöiden hakemus

Työeläkeyhtiöt ovat 10.10.2025 hakeneet muutoksia työntekijän eläkelain (TyEL) mukaisen eläkevakuutuksen erityisperusteisiin. Muutokset on kuvattu tarkemmin hakemuksen perusteluissa. Merkittävimmät muutokset ovat seuraavat.

Perustemuutosten arvioidaan johtavan vuonna 2026 palkkoihin suhteutettuna keskimäärin 24,4 prosentin maksutasoon. Maksuun ei enää sisälly vuoden 2020 koronapandemiasta johtuvaa alennuksen kuoletusta. Kuoletus päättyy vuoteen 2025.

Seuraavassa taulukossa on arvioitu keskimääräinen maksu eriteltynä vuosilta 2025 ja 2026.

Maksun osat (% palkkasummasta)	2025	2026
Vanhuuseläke	3,67	3,71
Työkyvyttömyyseläke	0,70	0,80
Tasaus ilman alennuksen kuoletusta	20,24	20,11
Alennuksen kuoletus	0,45	-
Maksutappio + lakisääteiset	0,12	0,12
Yhteensä	25,18	24,74
Hoitokustannus	0,17	0,16
Hyvitys	-0,5	-0,5
Perittävä maksu	24,85	24,40

Tasausvastuulle on asetettu minimimäärä. Tasausvastuun tulee olla vähintään 20 prosenttia seuraavan vuoden tasauseläkemenosta. Haetussa maksussa tasausvastuun arvioidaan olevan vuoden 2026 lopussa perusoletuksilla 79 prosenttia ja pessimistillä oletuksilla 71 prosenttia seuraavan vuoden tasauseläkemenosta.

Sopimustyönantajan alentamaton perusmaksu olisi 24,85 prosenttiyksikköä. Perusmaksuun ei sisälly maksun hoitokustannusosaa eikä mahdollisia asiakas-hyvityksiä tai maksutappio-osan alennusta. Tilapäisen työnantajan maksu olisi 25,85 prosenttiyksikköä.

SU/Jaakko Aho

22.10.2025

Ikävälin 53 – 62 v. korotettu eläkekarttuma poistuu vuonna 2026. Työntekijän maksunosuus olisi tämän hakemuksen seurauksena vuonna 2026 kaikille 7,30 prosenttiyksikköä. Vuonna 2025 työntekijän maksuosuus on

- 7,15 prosenttiyksikköä alle 53 -vuotiailla ja yli 62 -vuotiailla,
- 8,65 prosenttiyksikköä 53 - 62 -vuotiailla.

Vuoden 2026 YEL-maksu olisi ilman aloittavan yrittäjän alennusta 24,4 prosenttiyksikköä. Vuonna 2025 se on

- 24,1 prosenttiyksikköä alle 53 -vuotiailla ja yli 62 -vuotiailla,
- 25,6 prosenttiyksikköä 53 - 62 -vuotiailla.

Lausunto

Eläketurvakeskuksella ei ole huomautettavaa perustehakemukseen.

Eläketurvakeskus

Allan Paldanius

Jaakko Aho